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Protokół Nr 11/2019 

z obrad XI sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  

w dniu 30 sierpnia 2019 r. 

 

 

Początek posiedzenia – godz. 14.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 16.45. 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Piotr Dziadoń – Przewodniczący Rady Gminy Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  XI  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 506 z późn. zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń, powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Marka Olszewskiego – Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarza Gminy, 

Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego, 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek;  

Zaproszonych gości: 

Pana Romana Kuriatę – Radnego Warmińsko-Mazurskich Izb Rolniczych Powiatu 

Kętrzyńskiego,  

Kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 

Panią Jadwigę Zając – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance, 

Panią Danutę Bielecką – Wicedyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią                     

w Solance, 

Panią Grażynę Bień – Kierownika GOPS Srokowo, 

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK Srokowo, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM w Srokowie, 

oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń kontynuując posiedzenie sesji na 

podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 12 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radny Wojciech 

Prawecki, kolejny z listy radnych.  
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Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad  

i przeszedł do realizacji pkt. 2.  

 

 

 

Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że porządek 

obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie, a przedstawia się on 

następująco: 

1.   Otwarcie XI sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z  X sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Analiza protokołu z kompleksowej kontroli przeprowadzonej przez Regionalną  
      Izbę Obrachunkową w Olsztynie. 
7.   Ocena realizacji projektu „E-Gmina” – uruchomienie e-usług i poprawa dostępu  
      do informacji przestrzennej w Gminie Srokowo. 
8.   Wykonanie budżetu gminy Srokowo za I półrocze 2019 r. 

9.   Wykonanie budżetu szkoły za 6 miesięcy 2019 r. oraz przygotowanie szkoły do  

      nowego roku szkolnego 2019/2020.  

10.   Ocena stanu ochrony środowiska, gospodarka odpadami. 

11.   Podjęcie uchwał w sprawach:  

11.1. Ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Srokowo. 

11.2. Ustalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach dla  

        których organem prowadzącym jest gmina Srokowo. 

11.3. Zmiana uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru  
        godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust 3 ustawy Karta  
        Nauczyciela w szkołach prowadzonych przez Gminę Srokowo.  
11.4. Wyrażenia opinii dotyczącej lasów ochronnych stanowiących własność Skarbu  

        Państwa będących w zarządzie Nadleśnictwa Borki. 

11.5. Ogłoszenie tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy  

        Srokowo. 

11.6. Uchwalenie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie. 

11.7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2019-2023. 

11.8. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

12.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

14.   Zakończenie obrad XI sesji Rady Gminy Srokowo. 

 



3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń zapytał czy są wnioski, uwagi lub 

propozycje zmian w przedstawionym porządku obrad, a w związku z ich brakiem 

zamknął punkt 2 i przeszedł do realizacji punktu 3 porządku obrad. 

 

Ad. pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poinformował, że protokół z X sesji Rady 

Gminy Srokowo z dnia 19 lipca 2019 r. był do wglądu w biurze Rady Gminy oraz 

został wyłożone na pół godziny przed sesją na sali obrad (załącznik nr 5 do 

protokołu). Przewodniczący stwierdził, iż zapoznał się z protokołem, który wiernie 

odzwierciedla przebieg sesji Rady Gminy po czym zapytał radnych czy mają uwagi 

lub wnioski. Wobec braku zastrzeżeń poddał pod głosowanie protokół z X sesji Rady 

Gminy Srokowo z dnia 19 lipca 2019 r., podczas którego na sali obrad obecnych było 

12 radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z X sesji bez uwag                                

i większością głosów –  10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 1 gł. „wstrzymujących się” 

(radna nieobecna podczas poprzedniej sesji Rady Gminy). 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3 i przeszedł do  punktu 4  porządku obrad. 

 

 

Ad. pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił Wójta Gminy Srokowo                  

o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym (załącznik 

nr 6 do protokołu). 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w okresie międzysesyjnym czyli 

od 19 lipca 2019 r. do 29 sierpnia 2019 r. zostało wydanych 5 zarządzeń: 

1. Zarządzenie nr 57/2019 z dnia 31 lipca 2019 r. w sprawie przedłożenia informacji                  

z wykonania budżetu Gminy Srokowo za I półrocze 2019 r. 

2. Zarządzenie nr 57A/2019 z dnia 31 lipca 2019 r. w sprawie nieodpłatnego 

przekazania majątku ruchomego niezbędnego dla realizacji zadań statutowych 

zakładu budżetowego t. j. dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Srokowie. 
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3. Zarządzenie nr 58/2019 z dnia 1 sierpnia 2019 r. w sprawie zmiany zarządzenia 

66/2018 w sprawie ochrony danych osobowych w Urzędzie Gminy Srokowo. 

4. Zarządzenie nr 59/2019 z dnia 1 sierpnia 2019 r. w sprawie określenia zasad 

przekazywania i rozliczania dotacji dla samorządowego zakładu budżetowego. 

5. Zarządzenie nr 60/2019 z dnia 16 sierpnia 2019 r. w sprawie wyznaczenia na 

obszarze Gminy Srokowo miejsc przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie 

urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów wszystkich komitetów wyborczych. 

Ponadto w okresie między sesjami prowadziłem m.in. następujące 
działania: 
1. Podpisano 11 umów na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. 

2. Wspólnie z P. Przewodniczącym uczestniczono w spotkaniu w sprawie utworzenia   

   Stowarzyszenia Warmińsko-Mazurskich Gmin Pogranicza. 

3. Wspólnie z P. Skarbnik podpisano umowy z Marszałkiem województwa  

    Warmińsko-Mazurskiego na budowę zewnętrznych siłowni w miejscowościach:  

    Solanka, Silec i Leśniewo.  

4. Złożono wizytę roboczą w Prawdińsku dotyczącą naszych dwóch wniosków,  

   które zostały przygotowane i złożone do Programu Polska-Rosja. 

5. Udzielano wsparcia podczas likwidacji ogniska ASF w Szczeciniaku. 

6. Uzgodniono z przewoźnikiem oraz udzielono wsparcia w uzyskaniu zezwoleń na  

   przewozy z uruchomieniem nowych linii na trasie Kętrzyn-Węgorzewo (2 kursy)     

   oraz Kętrzyn-Wikrowo-Srokowo (3 kursy).  

   W tym celu odbywały się spotkania w Departamencie Infrastruktury i Geodezji  

   Urzędu Marszałkowskiego oraz w Zarządzie Dróg Wojewódzkich podczas których    

   dokonano szeregu uzgodnień związanych z uzyskaniem przez przewoźnika  

   koniecznych zezwoleń. 

7. Miało miejsce spotkanie się ze Starostą Powiatu Węgorzewskiego, Burmistrzem  

    Węgorzewa i Wicestarostą Powiatu Kętrzyńskiego w sprawie przewozów oraz  

    uruchomienia nowych linii na trasie Kętrzyn-Srokowo-Węgorzewo. 

8. W dniu 1 sierpnia dla ZGKiM w Srokowie został przekazany transport służący do  

    dowozu dzieci do szkół.  

9. Wójt uczestniczył w wojewódzkich obchodach Święta Policji. 

10. Jak w każdy pierwszy poniedziałek miesiąca miało miejsce spotkanie z sołtysami  

     podczas którego poruszano sprawy bieżące.  

11. Przekazano Wojewodzie protokoły z szacowania szkód w gospodarstwach  

      rolnych na terenie naszej gminy. 

12. Pan Wójt spotkał się z Dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie                   

     w sprawie organizacji robót publicznych oraz prac interwencyjnych. Efekt rozmów  

     jest taki, iż udało się nam pozyskać dwa miejsca pracy dla pracowników  

     interwencyjnych. 

13. Zwołano Zespół Zarządzania Kryzysowego w sprawie ASF. 

14. Uczestniczono w posiedzeniach Zespołu Zarządzania Kryzysowego w Starostwie      
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     Powiatowym w Kętrzynie. 

15. Udzielano wsparcia w likwidacji ogniska ASF w Leśnym Rowie. W tym celu  

     udostępniono dla Weterynarii koparkę oraz zabezpieczono posiłki dla osób, które  

     brały udział w likwidacji stada. W ostatnim czasie na naszym terenie pojawiły się  

     już dwa ogniska ASF, które wyrządziły potężne szkody dla gospodarstw.   

16. Miało miejsce spotkanie z Brokerem w sprawie ubezpieczenia dla Ochotniczych  

     Straży Pożarnych. Na chwilę obecną przygotowywana jest umowa, której warunki  

     są korzystniejsze (niż dotychczasowe) ze względu na szereg dodatkowych  

     zapisów zabezpieczających naszych strażaków. 

17. Wspólnie z Panią Skarbnik złożono 2 wnioski do Marszałka o dofinansowanie.  

      Wnioski przygotowała P. Skarbnik, z czego jeden z nich dotyczył zakresu  

      turystyki, a drugi z zakresu sportu.  

18. Odbyło się spotkanie z P. Korowajem w sprawie aktualizacji Gminnego  

     Programu Zabytków. 

19. Pan Wójt spotkał się z Komendantem Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej                          

     w Kętrzynie  w sprawie bieżącej współpracy. 

20. Wójt uczestniczył w zebraniach sołeckich w następujących sołectwach:                       

     w Jankowicach w dniu 22 sierpnia; w Leśniewie w dniu 26 sierpnia; w Bajorach                 

     w dniu 28 sierpnia oraz w Srokowie w dniu 29 sierpnia. W najbliższym czasie              

     planowane są kolejne zebrania sołeckie, a których ostatnie odbędzie się                         

     19 września w Sołectwie Solanka.  

21. Uczestniczono w uroczystościach pożegnania pracownika przechodzącego na  

     emeryturę. 

22. Złożono oświadczenie odbiorcy końcowego do Energii dzięki czemu mamy  

     podstawy do tego, aby skorygować faktury obejmujące podwyżkę cen za energię.  

23. Miało miejsce spotkanie z przedstawicielami Firmy Green Button w sprawie  

     wsparcia mieszkańców chcących wyposażyć swoje nieruchomości w instalację  

     fotowoltaiczną. Wstępnie zaproponowano, aby w II połowie września  

     przeprowadzić spotkanie informacyjno-szkoleniowe dla mieszkańców.  

24. Wójt spotkał się z Dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy, Wójtami oraz  

     Burmistrzami w sprawie podziału dodatkowych środków na organizację robót  

     Publicznych. Dodatkowo uzyskaliśmy zgodę na zatrudnienie trzech osób na okres  

     trzech miesięcy z tym, że za dwa miesiąca koszty zatrudnienia pokryje PUP, a za  

     jeden miesiąc UG.  

25. Zwołano Zespół Zarządzania Kryzysowego w sprawie pozamilitarnych działań  

     obronnych. 

26. Przez 3 kolejne dni (od 26 – 28 sierpnia) przeprowadzano na budynku urzędu  

     ćwiczenia przeciwpożarowe włącznie z ewakuacją pracowników do zastępczego  

     miejsca pracy. W ćwiczeniach uczestniczyły zastępy Powiatowej Państwowej  

     Straży Pożarnej oraz Ochotniczych Straży Pożarnych ze Srokowa i z Jegławek.  

27. Wspólnie z Panią Wójt Gminy Barciany podpisano, a następnie Pani Wójt  

      złożyła w Sądzie wniosek o rejestrację Stowarzyszenia Warmińsko-Mazurskich  

      Gmin Pogranicza. 
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28. Przygotowano wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych na 2020 rok, który                        

     w dniu 28 sierpnia został złożony do Wojewody. Wniosek dotyczył wykonania  

     remontu pętli od ulicy Kętrzyńskiej za budynkami mieszkalnymi w kierunku ulicy  

     Słonecznej, wyjściem w ulicę Kętrzyńską oraz z podejściem do ulicy Barciańskiej. 

29. Zakończono kontrolę w ZGKiM. Protokół został już podpisany, a teraz  

     przygotowujemy zalecenia pokontrolne. 

30. Zostały przeprowadzone dwie kontrole przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego  

     dotyczące zadań zleconych realizowanych przez GOPS oraz w zakresie  

     prowadzenia CEiDG. Protokołów jeszcze nie otrzymaliśmy, ale podczas omawiania  

     przez oba zespoły kontrolne stwierdzono, że kontrole wypadły bardzo dobrze. 

31. Wójt brał udział w spotkaniach dotyczących organizacji Dożynek Powiatowo- 

     Gminnych w Starostwie Powiatowym w Kętrzynie oraz z proboszczem Parafii  

     Rzymskokatolickiej w Srokowie ze względu na fakt iż będą one miały również  

     charakter parafialny. 

32. Podpisano umowę na przygotowanie dokumentacji o zwrot odsetek od wcześniej  

      wypłaconego podatku Vat. Na dzień dzisiejszy przez Urząd Skarbowy jest  

      przygotowywana I transza do wypłaty części odsetek z podatku Vat. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń  zapytał czy radni mają zapytania do 

złożonych informacji, a w związku z ich brakiem zamknął pkt 4 i przystąpił do 

realizacji pkt 5 porządku obrad. 

Ad. pkt 5. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń  poprosił radnych o składanie interpelacji  

i zapytań. 

1.Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że proszono IN POST o postawienie 

paczkomatu na terenie Srokowa, ale do dnia dzisiejszego nic w tej sprawie nie 

uczyniono. Radna poprosiła Pana Wójta o zwrócenie się do Firmy IN POST                       

o postawienie paczkomatu w Srokowie.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że przygotujemy takie 

wystąpienie do Firmy IN POST.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń  w związku z brakiem dalszych interpelacji  

i zapytań zamknął punkt 5 po czym przystąpił do realizacji punktu 6 porządku obrad 

sesji. 

 

Ad. pkt 6.  

Analiza protokołu z kompleksowej kontroli przeprowadzonej przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Olsztynie. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że wystąpienie 

pokontrolne oraz odpowiedź na to wystąpienie jest zamieszczone na stronie BIP 

naszego urzędu i stanowi materiał, który otrzymali radni (załącznik nr 7 do 

protokołu). Przewodniczący stwierdził, że wyniki kontroli kompleksowej 

przeprowadzonej przez Regionalną Izbę Obrachunkową nie wskazują większych 

uchybień, które mogłyby budzić jakiekolwiek obawy. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski podziękował pracownikom urzędu, którzy 

przygotowując obszerne informacje dla zespołu kontrolnego na bieżąco realizowali 

wszystkie zadania nie powodując przesunięć terminów ich załatwienia. Uchybienia, 

które pojawiły się w protokole wynikają z oczywistych pomyłek, które są usuwane na 

bieżąco.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 6 po czym przeszedł do realizacji punktu 7 porządku obrad.  

 

7.   Ocena realizacji projektu „E-Gmina” – uruchomienie e-usług i poprawa 
dostępu do informacji przestrzennej w Gminie Srokowo. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że ten temat nie był 

ujęty w planie pracy komisji stałych oraz  Rady Gminy. Nie mniej jednak projekt                

„E-Gmina” w opinii Przewodniczącego Rady Gminy jest ważnym krokiem dla 

mieszkańców, dzięki któremu wiele spraw urzędowych można załatwić drogą 

elektroniczną jak np. m.in.: można składać podania, pisma, wnioski, zapytania oraz 

opłacać podatki. Całe zadanie jest bardzo kosztowne i aby zostało uznane za 

wykonane musimy wykazać się pewnymi wskaźnikami, które są osiągnięte poza 

jednym dotyczącym opłat z tytułu podatków. Powinniśmy osiągnąć wskaźnik na 

poziomie 200 podwójnych wpłat przez podatników, a na dzień dzisiejszy mamy ich 

18. Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Sołtysów, aby podczas zbierania 

podatków od  mieszkańców informowali ich o możliwości zrobienia takiej opłaty                 

w sposób elektroniczny. Jeśli ktoś miałby jakiekolwiek problemy, aby uiścić podatek 

to zawsze może się zgłosić do pracownika urzędu, który pomoże przy tej czynności. 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

 

Sołtys Sołectwa Kosakowo Zenon Rutkowski zapytał po co w takim razie są sołtysi? 

Chodzi o to, że mieszkańcy sołectw często przynoszą do sołtysa opłaty za podatek, 

które następnie są wpłacane na konto urzędu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że sołtys jest 

organem wykonawczym jednostki pomocniczej gminy, który za swoją pracę związaną 

z pobieraniem opłat otrzymuje inkaso. W tym przypadku chodzi o informowanie 
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mieszkańców o możliwości uiszczania opłat drogą elektroniczną dzięki czemu 

będziemy w stanie osiągnąć wymagany wskaźnik do projektu. 

 

Sołtys Sołectwa Srokowo Regina Wieczorek uważa, że z takiego sposobu opłacania 

podatku nie będą korzystały osoby starsze z prostego powodu – nie są obeznani                   

z internetem. Jeśli chodzi o osoby młodsze to rzeczywiście może przynieść efekt. Pani 

sołtys informuje mieszkańców o możliwości robienia opłat przez internet, lecz odnosi 

to niewielki skutek. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że osoba, która założy sobie profil, 

będzie miała pełny dostęp do wszystkich swoich spraw związanych z gminą                        

z możliwością wejścia do map. Zorganizowano akcję, podczas której nasz informatyk 

miał dyżury w świetlicach celem zakładania profili dla mieszkańców lecz efekt tej 

pracy był mizerny. Jeśli chodzi o wskaźniki to ponownie analizujemy kwestie 

dotyczące studium wykonalności całego projektu ponieważ pewne rzeczy nie są do 

końca precyzyjnie zdefiniowane. We wrześniu odbędzie się spotkanie                            

w Departamencie Funduszy Europejskich podczas którego zostanie ustalony sposób 

rozliczenia projektu. Ponadto Wójt uważa, aby zastanowić się nad rezygnacją                      

z inkasa celem podwyższenia diet dla sołtysów. Wójt powiedział, że od momentu, 

gdy są organizowane comiesięczne spotkania z sołtysami, współpraca z nimi 

przebiega bardzo dobrze. Wszelkie informacje są na bieżąco przekazywane dla 

mieszkańców, a sprawy od mieszkańców są realizowane bezzwłocznie. Praca 

sołtysów zasługuje na docenienie ich starań. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 7 po czym przeszedł do realizacji punktu 8 porządku obrad.  

 

 

8. Wykonanie budżetu gminy Srokowo za I półrocze 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał radni 

otrzymali (załącznik nr 8 do protokołu) po czym poprosił Panią Skarbnik Gminy 

Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do tematu obrad. 

 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że wykonanie budżetu Gminy 

Srokowo za  I półrocze 2019 rok przedstawia się następująco: zrealizowano dochody  

na kwotę  9 307 037,22 zł. co stanowi 47,61 % planu po zmianach, natomiast 

wydatki zostały zrealizowano w wysokości 7 713 847,04  zł. co stanowi 40,53% planu 

po zmianach. Struktura zrealizowanych  wydatków budżetowych w kwocie 7 713 

847,014zł za  6 miesięcy 2019 roku wygląda następująco : wydatki bieżące - 

7 709 102,50 zł. co stanowi 48,10 % planowanych wydatków bieżących, a wydatki 

majątkowe – 4 744,54 zł. tj.  0,16% planowanych wydatków majątkowych.                    
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Wydatki na zadania majątkowe  po zmianach  zaplanowane zostały w wysokości 

3 006 469,14 zł., w tym inwestycyjne  2 621 469,14zł,  natomiast pozostałe zadania 

majątkowej w wysokości 385 000 zł. w tym  rezerwa na zadania inwestycyjne                      

w wysokości 30 000 zł. W pierwszym półroczu rezerwa ta nie była angażowana. 

Podpisane zostało natomiast porozumienie ze Starostwem w Kętrzynie na pomoc dla 

Powiatu przy  przebudowie  drogi Nr 1723N  na Bajory oraz drogi nr 1711N, tj. 

przebudowy parkingu przy szkole w Srokowie.  

Od początku roku plan na zadania inwestycyjne ogólnie uległ zwiększeniu  o kwotę  

171 304,29 zł  (kwota z projektu GOPS). 

Realizacja wydatków finansowych na zadaniach inwestycyjnych stanowiła kwotę 

4 744,54zł  tj. 0,16% planu. Wydatek dotyczył  zakupionej lampy solarnej z funduszu 

sołectwa Jegławki (montaż przy przystanku w Jegławkach w II półroczu)  – 

4 636,84zł. 

W 2019r zadania inwestycyjne oparte są głównie o dwa projekty z programu Polska 

Rosja ale do tej pory pomimo ze wnioski złożone zostały w lipcu 2018 roku nie 

zostały konkursy rozstrzygnięte . 

Planowane dotacje na  dzień 30 czerwca 2019r. po zmianach na zadania zlecone 

stanowią kwotę  4 476 918,89 zł przekazane zostały w kwocie 2 643 630,89zł.  

 Z przekazanej kwoty wydatkowano na realizację wydatków bieżących w ramach 

zadań zleconych kwotę 2 574 404,24zł.    

Zadania zlecone gminie dotyczyły zakresu: 

- opieki społecznej (świadczenia rodzinne i składki na ubezpieczenia zdrowotne), 

- administracji publicznej (zadania urzędów wojewódzkich z zakresu USC, dowodów  

osobistych i ewidencji ludności, obrony cywilnej, ewidencji działalności gospodarczej), 

- urzędów naczelnych organów władzy państwowej (aktualizacja spisu wyborców             

i wybory Prezydenta RP), 

- rolnictwa (zwrot rolnikom podatku akcyzowego wliczonego w cenę paliwa). 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o Program Polska-

Rosja to jeśli chodzi o ocenę formalną naszych dwóch projektów to na dzień 

dzisiejszy przeszliśmy ten etap pozytywnie. Teraz czekamy na ostateczne decyzje. 

Jeśli chodzi o wniosek o dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych na drogę 

Siniec- Siniec Cegielnia o długości 1 km (który został złożony w kwietniu) to został on 

uwzględniony przez Wojewodę. Wniosek został umieszczony na liście 

dofinansowania, która została przekazana do Premiera lecz nie otrzymaliśmy jeszcze 

informacji z Kancelarii Prezesa Rady Ministrów czy został on zaakceptowany                        

i podpisany.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że budżet jest realizowany zgodnie                   

z planem, a jedynym problemem jest 11% przychodów z tytułu sprzedaży mienia.              

Radna zapytała co w najbliższym czasie będzie planowane, aby zwiększyły się kwoty 
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z tytułu sprzedaży mienia? Chodzi o działkę nad Jeziorem Rydzówka. Radna zapytała 

czy Pan Wójt analizował pytanie dotyczące zwyżki  należności w ZGKiM? 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o informacje dotyczące 

budynku po byłej szkole w Jegławkach. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że jeśli chodzi o budynek po 

byłej szkole w Jegławkach to problem dotyczy tego, że podmiot, który wcześniej był 

zainteresowany kupnem tej nieruchomości nie potwierdza swojego udziału                       

w przetargu. Dlatego też szukając możliwości zabezpieczenia finansowego 

przygotowaliśmy wystąpienia o odzyskanie odsetek od podatku Vat do Urzędu 

Skarbowego. Takie działanie powinno nam przynajmniej w części zrekompensować 

niedobór w dochodach. Ponadto zbyt późne rozstrzygnięcia projektów z Programu 

Polska-Rosja powodują, że nie mamy do czynienia z sytuacją, aby pokrywać 

dochodami bieżącymi wydatków inwestycyjnych. Wójt uważa, że jeśli chodzi                   

o wykonanie budżetu to powinniśmy być spokojni. W kwestii sprzedaży działki nad 

jeziorem to (analizując rynek nieruchomości) zastanawia się nad jej podziałem. 

Chodzi o to, że część działki jest objęta miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego, a część nie (posiada studium). W tym momencie zasadnym będzie 

dokonanie podziału w taki sposób, aby oddzielić te dwie części od siebie co                       

w szczególności związane jest z rozliczeniem podatku Vat. Zbywając nieruchomość 

dla której jest opracowany miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego to do 

wartości sprzedaży musimy doliczyć 23% Vat, a w przypadku nieruchomości dla 

której jest opracowane studium podczas sprzedaży nie dolicza się Vatu. Dlatego 

należy podzielić tę nieruchomość. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała o działki budowlane przy ul. Barciańskiej, 

gdzie miała być postawiona tablica informująca o ich zbyciu. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że w tym przypadku planował 

uzbrojenie działek poprzez podłączenie sieci kanalizacyjnej i wodociągowej celem 

podniesienia ich wartości. Chodzi o to, że jeśli sprzedamy działki, a właściciel 

ostatniej nieruchomości wystąpi o warunki podłączenia do sieci i ją wykona to                      

w przypadku gdy wydamy warunki dla kolejnych nabywców ze wskazaniem 

podłączenia do wykonanej już sieci to będziemy musieli zwrócić 100% kosztów jej 

budowy. Taki zapis wynika z przepisów prawa. Tablica informująca o sprzedaży 

działek (z ich mapą) zostanie postawiona.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 8 po czym przeszedł do realizacji punktu 9 porządku obrad.  

 

9. Wykonanie budżetu szkoły za 6 miesięcy 2019 r. oraz przygotowanie 

szkoły do nowego roku szkolnego 2019/2020.  
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał radni 

otrzymali (załącznik nr 9 do protokołu) po czym otworzył dyskusję dotyczącą 

wykonania budżetu szkoły za 6 miesięcy 2019 roku, a w związku z jej brakiem 

przeszedł do drugiej części tematu, a mianowicie „przygotowania szkoły do nowego 

roku szkolnego 2019/2020”. Przewodniczący poinformował, że w dniu wczorajszym w 

towarzystwie członków Komisji Edukacji oraz Pani Dyrektor Szkoły odbył się przegląd 

placówki szkolnej podczas którego stwierdzono, że szkoła jest bardzo dobrze 

przygotowana do rozpoczęcia nowego roku szkolnego poza tym, iż jedna z sal 

przeznaczonych dla najmłodszych dzieci jest bardzo mała. Kolejną kwestią jest to, że 

radni mają pewne wątpliwości dotyczące możliwości pomieszczenia dzieci podczas 

wydawania obiadów na stołówce szkolnej. Przewodniczący uważa, że należy 

sprawdzić jak ta sytuacja rzeczywiście wygląda w porze obiadowej. Poza tym radni 

byli bardzo mile zaskoczeni przygotowaniem szkoły do nowego roku szkolnego. 

Wszystkie sale lekcyjne zostały odnowione i pomalowane, a uczniowie będą mieli 

nowe ławki.  

 

Radny Cezary Boroch również uważa, że szkoła jest bardzo dobrze przygotowana do 

nowego roku szkolnego. Radny powiedział, że podczas wydawania obiadów na 

stołówce nie ma dużych kolejek, a 15 minutowa przerwa jest wystarczająca na to, 

aby dziecko zdążyło zjeść obiad. Jest wychowawcą i jego uczniowie nigdy nie skarżyli 

się na to, że np. nie zdążyli zjeść obiadu. 

 

Radna Agnieszka Gajowniczek uważa, że szkoła jest w pełni przygotowana do 

rozpoczęcia pracy w nowym roku szkolnym. Jeśli chodzi o salę dla przedszkolaków to 

według niej jest ona za mała, aby pomieścić w niej dzieci. Zdaje sobie sprawę, że 

szkoła nie dysponuje większym pomieszczeniem, które mogłoby być dostosowane do 

bieżących potrzeb, ale chodzi o to, że należałoby zastanowić się nad jakimś 

rozwiązaniem tej sytuacji. Radna uważa, że ciężko będzie prowadzić zajęcia z grupą 

16 przedszkolaków w sali o powierzchni ok. 30 m2. Kolejną rzeczą jest to, że należy 

zająć się remontem dachu na budynku szkoły ponieważ jest on w bardzo złym stanie. 

Ponadto cały budynek nie jest ocieplony, a jak wiadomo jest on ogrzewany gazem, 

którego ceny w przyszłym roku wzrosną. Radna uważa, że na chwilę obecną 

termomodernizacja budynku szkoły jest sprawą priorytetową.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zgadza się z opinią radnej 

Agnieszki Gajowniczek. Poprosił o kosztorys dotyczący wykonania termomodernizacji 

budynku szkoły, aby można było się zorientować w wysokości wydatku jaki nas 

będzie czekał w najbliższym czasie. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o szkołę to mamy 

tam do zrobienia więcej rzeczy. Poza termomodernizacją budynku i remontem dachu 

powinien powstać łącznik między salą gimnastyczną i szkołą z dobudową kilku 

dodatkowych pomieszczeń, aby w pełni zabezpieczyć potrzeby szkoły. Chodzi o to, że 
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na dzień dzisiejszy trzy oddziały przedszkolne znajdują się w sali gimnastycznej. 

Dlatego też powinniśmy wrócić do tematu budowy łącznika i zastanowić się nad 

możliwością pozyskania środków zewnętrznych na ten cel. Na chwilę obecną należy 

przygotować dokumentację techniczną na termomodernizację włącznie ze 

wzmocnieniem dachu po to, abyśmy byli przygotowani do aplikacji o fundusze 

zewnętrzne. Szacunkowy koszt remontu dachu z jego dociepleniem może nas 

kosztować ok. 1 miliona zł na co musimy się przygotować. 

 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że na stronie szkoły pojawiła się 

informacja o dowozach dzieci, po czym zapytała czym jest spowodowane 

przesunięcie środowych odjazdów autokarów szkolnych z 14.30 na 15.20? Co będzie 

się działo z dziećmi, które w szkole będą musiały czekać na transport do godziny 

15.20? 

 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Danuta Bielecka odpowiedziała, że ta 

sytuacja jest spowodowana tym, iż klasa VII i VIII w środy mają po 8 lekcji. Dlatego 

też młodsze dzieci będą wcześniej odwożone pierwszym kursem w kierunku na 

Skandławki oraz na Szczeciniak, a pozostali uczniowie będą odwożone później.  

Najgorsza sytuacja jest z odwożeniem dzieci w kierunku na Bajory, ponieważ 

najmłodsze dzieci będą czekały na transport do godziny 15.20. Jeśli chodzi                        

o wydawanie obiadów na stołówce to nigdy nie było takiej sytuacji, aby więcej niż 10 

dzieci stało w kolejce. Panie wydają obiady sprawnie, nie ma żadnych przestojów,                

a jeśli zachodzi potrzeba to pomagają przy obsłudze na sali. Sytuacja wygląda tak,          

że przedszkola korzystają ze stołówki wcześniej (o godz. 11.30) czyli podczas zajęć 

prowadzonych w klasach starszych. Później czyli o godzinie 12.35 ze stołówki 

korzystają klasy starsze. Pomimo zwiększenia liczby uczniów ilość wydawanych 

obiadów będzie porównywalna z rokiem ubiegłym. Jeśli padnie propozycja 

wydłużenia przerwy obiadowej do 20 minut to automatycznie zostaną odłożone w 

czasie odjazdy autobusów szkolnych. Wicedyrektor zwróciła uwagę na fakt iż dzieci 

mają tygodniowo 36 godzin zajęć. Jeśli zwiększymy czas przerwy obiadowej, a przez 

to przesunie się odjazd uczniów dojdzie do sytuacji, gdy dzieci również będą później  

w domu.  Uważa, że nie należy tego robić ponieważ w rezultacie dzieci będą dłużej 

poza domem niż dorośli, a do tego nie powinniśmy dopuścić. Wicedyrektor 

powiedziała, że w kwestii przedszkola to będziemy mieli 11 dzieci z Solanki co było 

wcześniej wiadomo. Zwiększenie ilości uczniów w zerówce wynikło z faktu, że 

dopiero na początku lipca dwoje dzieci zostało zapisanych do szkoły przez swoich 

rodziców. Na dzień dzisiejszy mamy 16 dzieci w zerówce.    

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski dodał, że pojawił się problem dotyczący tego, 

że część rodziców dzieci niepełnosprawnych nie zgłaszali konieczności dowozu do 

placówek kształcenia specjalnego. Podania zaczęły spływać dopiero w środę, a 

dowóz musi być zorganizowany już od poniedziałku. Taki stan powoduje, że cały czas 

jesteśmy zaskakiwani sytuacjami, o których nie wiedzieliśmy, ale mamy ustawowy 
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obowiązek ich wykonania. Dlatego też wszelkie sprawy organizacyjne związane                     

z dowozami na bieżąco ulegają zmianom. Pani Dyrektor Szkoły, kierownik ZGKiM oraz 

pracownik urzędu, który wcześniej zajmował się transportem są w stałym kontakcie, 

dzięki czemu sytuacja jest opanowana, a rozkłady dowozu uczniów są opracowane.  

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając powiedziała, że zostały 

przygotowane dwa rozkłady zajęć z dostosowaniem do dwóch przerw 15 – 

minutowych (koniec lekcji o godz. 15.10) oraz dwóch przerw 20 – minutowych 

(koniec lekcji o godz. 15.20) po czym poprosiła o wskazanie, który z planów ma 

wejść w życie.  

 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Danuta Bielecka dodała, że na dzień 

dzisiejszy są przygotowane dyżury nauczycieli, ale należało się z nimi wstrzymać 

ponieważ zmieniają się godziny pracy świetlicy szkolnej i oczywiście odjazdy 

pojazdów szkolnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że wcześniej 

rozmawiano na temat sprawdzenia jak wygląda sytuacja podczas wydawania 

posiłków w szkole oraz ewentualnego wprowadzenia przerwy 20- minutowej. Nie 

mniej jednak nie przypomina sobie, aby taka propozycja padła ze strony radnych. 

Przewodniczący jest zaskoczony tym, że już przygotowano propozycję dotyczącą 

przerwy 20 – minutowej. Na dzień dzisiejszy to Pani Dyrektor decyduje o przerwach 

w szkole.  

 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, aby zostawić sytuację w szkole taką, jaka 

ma miejsce na dzień dzisiejszy. Nikt nie chce i nie ingeruje w te kwestie. Radnym 

chodziło tylko o to, że dziecku, które po przejściu dwóch pięter na stołówkę szkolną, 

a od momentu wydania obiadu mającemu ok. 8 minut na jego zjedzenie - po prostu 

nie stwarzamy komfortowej sytuacji. Radna zapytała co będzie z najmłodszymi 

dziećmi, które w środy mają mieć odjazd do domu dopiero o godzinie 15.20? 

 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Danuta Bielecka odpowiedziała, że 

będą organizowane zajęcia dodatkowe, wyrównawcze oraz korekcyjno-

kompensacyjne. W tej chwili nie może dokładnie podać które z nich i w jakich dniach 

będą miały miejsce, ponieważ najpierw dzieci muszą się na nie pozapisywać, aby 

móc później wszystko dokładnie rozplanować organizacyjnie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 9 po czym przeszedł do realizacji punktu 10 porządku obrad.  

 

10.   Ocena stanu ochrony środowiska, gospodarka odpadami. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał radni 

otrzymali w trybie ustawowym (załącznik nr 9 do protokołu), który był szeroko 

omawiany podczas posiedzenia komisji po czym otworzył dyskusję. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że radni otrzymali bardzo 

szczegółową informację dotyczącą stanu ochrony środowiska. Jeśli chodzi o odbiór 

odpadów komunalnych, Wójt zaapelował do wszystkich mieszkańców, którzy 

zadeklarowali chęć segregacji odpadów, aby rzeczywiście to robili. Na dzień dzisiejszy 

mamy problem polegający na tym, że składane są deklaracje i ich korekty na 

segregację odpadów, a później okazuje się iż śmieci wrzucane są do pojemników 

przeznaczonych na odpady zmieszane. Taki stan rzeczy powoduje, że odbiór 

odpadów w Spytkowie jest coraz droższy i dojdzie do konieczności podniesienia opłat 

z tego tytułu. Niezależnie od wywiązywania się przez mieszkańców ze swoich 

obowiązków, pojawia się problem dotyczący podwyższenia opłaty marszałkowskiej 

uchwalonej przez Sejm, która w szczególności będzie dotyczyła zwiększenia kosztów 

za odpady zmieszane. Ta sytuacja będzie miała wpływ na konieczność podwyższenia 

opłat za zagospodarowanie odpadów. Na razie podczas zgromadzenia w MZMGO             

w Giżycku zablokowano podwyżki opłat za zagospodarowanie odpadami 

komunalnymi, lecz ta sytuacja raczej nie potrwa długo i po nowym roku ze względów 

formalnych możemy się spodziewać, że wejdą w życie. Poza odpadami pojawia się 

kolejny problem dotyczący podwyższonych opłat za korzystanie z wód. Oznacza to, 

że opłata za wodę wydobytą wzrośnie od nowego roku o 205% (co wynika z ustawy) 

przez co oplata dla mieszkańca będzie o ok. 50% wyższa. Wójt powiedział,                        

że wspólnie z ZGKiM rozważa odtworzenie i uzyskanie stosownych pozwoleń na 

uruchomienie ujęcia w Skandławkach. Przy obniżającym się poziomie wód 

gruntowych pozwoliłoby to na zabezpieczenie tej części gminy w wodę dostarczaną 

do mieszkańców. Ze względu na fakt, że procedury trwają bardzo długo (od 6 

miesięcy do roku) chcemy zająć się tą sprawą w najbliższym czasie. Ponadto chcemy 

wykonać połączenie sieci ze Srokowa z siecią w Solance. Ze wstępnych analiz wynika, 

że nie da się podać wody z Solanki do Srokowa ze względu na dużą różnicę 

poziomów oraz konieczność podwyższenia ciśnienia, ale w drugą stronę jest to 

wykonalne. Właśnie w ten sposób możemy się zabezpieczyć przed awariami na 

wodociągu w Solance. Docelowo w przyszłości musimy wybudować dodatkową 

studnię w Solance celem zabezpieczenia mieszkańców w wodę. W ostatnim czasie 

mamy problem z ciśnieniem wody w Sińcu w okolicach pałacu i w tym celu 

wykonamy analizę dotyczącą zmian w instalacji wodociągowej. Jeśli już teraz nie 

podejmiemy działań w kierunku poprawy sieci wodociągowej na terenie naszej gminy 

to za kilka lat możemy spodziewać się sporych problemów związanych z dostawą 

wody. 

 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy znaleziono jakieś rozwiązanie w sprawie 

przepełnionych śmietników na Cmentarzu Komunalnym? Radna uważa, że wiecznie 
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przepełnione pojemniki na śmieci, zwłaszcza na cmentarzu nie są dobrym 

wizerunkiem dla naszej miejscowości i gminy. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że poza ustawieniem dodatkowych 

pojemników zostanie wywieszona informacja - apel dla mieszkańców, którzy 

zapełniają je wyrzucanymi sztucznymi wieńcami.  

 

Kierownik ZGKiM Stanisław Kachniarz powiedział, że zakład zadeklarował 8 

pojemników 1100 litrowych miesięcznie, czyli po dwa duże pojemniki tygodniowo. 

Dodatkowo w okresie letnim gdy na gminę dostaliśmy 8 takich samych pojemników 

do wystawienia ich w miejscach publicznych, ustalono iż 5 z nich zostanie 

ustawionych przy cmentarzu. Okazuje się, że w pierwszym tygodniu po ustawieniu 

dodatkowych pojemników trzy z nich zostały zapełnione odpadami nie pochodzącymi 

z cmentarza (połamane zderzaki samochodowe, stare instalacje elektryczne, 

elementy chłodnic i inne odpady). Na dzień dzisiejszy nie można wystawić większej 

ilości pojemników ponieważ od razu są zapełniane odpadami z zewnątrz. Dlatego też 

pracownicy wystawiają po dwa pojemniki tygodniowo, a jeśli są zapełnione to 

pojedynczo są przywożone kolejne. Wywieszane były tabliczki informacyjne, ale bez 

żadnego rezultatu. Kierownik uważa, że innego wyjścia nie ma i należy zamontować 

kamery z informacją, że obiekt cmentarza jest monitorowany. Kwoty za odpady są 

olbrzymie ponieważ koszt wywozu jednego pojemnika 1100 l to 163 zł. Dlatego też 

wszelkie opłaty pobierane z cmentarza nie starczają na koszty związane z wywozem 

śmieci. Kierownik uważa, że na ten cel musi być przyznane dofinansowanie z budżetu 

gminy w wysokości ok. 15 000 zł. W innym przypadku nie uda się nam utrzymać 

cmentarza w czystości. 

 

Dyrektor GOK Janusz Januszewski uważa, że dobrym wyjściem byłoby umieszczenie 

pojemników na śmieci wewnątrz cmentarza przy części niezagospodarowanej. W tym 

przypadku należałoby utwardzić główną aleję, aby samochody nie niszczyły jej 

podczas odbioru nieczystości. Takie rozwiązania są praktykowane na cmentarzach               

w innych miejscowościach.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 10 po czym przed przejściem do realizacji punktu 11 

porządku obrad o godzinie 15.22 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 15.31.  

 

Ad. pkt 11.  Podjęcie uchwał w sprawach:  

11.1. Ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że do biura rady 

wpłynął wniosek od 5 radnych co wynika z § 51 ust. 1 pkt 4 Statutu Gminy Srokowo 

dotyczącego inicjatywy uchwałodawczej. Do wniosku został dołączony projekt 
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uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Srokowo, a efektem jej 

podjęcia będzie wzrost wynagrodzenia dla Pana Wójta o 7,5% w stosunku do 

dotychczasowej pensji. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że nie ulega żadnej wątpliwości fakt,                         

iż wynagrodzenie Wójta Gminy należy podnieść, ale chciałby zgłosić jedną poprawkę 

dotyczącą ustalenia dodatku funkcyjnego w wysokości 1900 zł. Radny uzasadnił swój 

wniosek tym, że dodatek funkcyjny jest wynagrodzeniem za pracę ponadnormatywną 

czyli ponad standardowe 40 godzin tygodniowo. Na każdej sesji Wójt przedstawia 

sprawozdanie ze swojej działalności międzysesyjnej, z której wyraźnie wynika,                   

że zdecydowana część jego zajęć odbywa się poza normalnymi godzinami pracy 

urzędu. Są to wszelkiego rodzaju spotkania np. sołeckie, po czynności wynikające               

z obowiązków reprezentacyjnych wykonywanych w dni wolne od pracy. Do tego 

wszystkiego należy dodać to, że Wójt samodzielnie opracowuje wnioski na różnego 

rodzaju pozyskiwanie środków zewnętrznych, wykonuje dokumentację włącznie                 

z częścią techniczną i kosztorysami. Radny uważa, że przedstawiony w projekcie 

uchwały dodatek funkcyjny jest za niski i dlatego proponuje jego zwiększenie do 

kwoty 1900 zł.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że jest jednym z 

sygnatariuszy omawianego projektu uchwały i uważa, że podwyżka w wysokości 

7,5% jest wyższa niż planowana w budżecie (5%). 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że na początku planowano 5% 

podwyżkę, a później dodano jeszcze 40 tys. zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w budżecie 

planowano 5% podwyżkę. Projekt uchwały proponuje podniesienie wynagrodzenia 

zasadniczego na 400 zł co przy wyliczeniu całościowym podnosi pensję Wójta                    

o 600 zł czyli z mamy tu do czynienia z przejściem z kwoty 8100 zł na 8700 zł brutto. 

Podwyżka wynagrodzenia o 600 zł skutkuje tym, że roczny wzrost wynagrodzenia 

(włącznie z 13 pensją) wyniesie 7800 zł co daje prawie jedno wynagrodzenie rocznie 

więcej. Przewodniczący zapytał radnego Krzysztofa Mościckiego czy jego propozycja 

zwiększenia dodatku funkcyjnego na 1900 zł jest wnioskiem formalnym? 

Radny Krzysztof Mościcki odpowiedział, że tak. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że podwyższenie wysokości dodatku 

funkcyjnego spowoduje automatycznie wzrost dodatku specjalnego, który jest                  

w wysokości 30% wynagrodzenia zasadniczego.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w tym momencie 

wzrost w wysokości o 400 zł wynosiłby ponad 1000 zł i byłby prawie o 100% wyższy 

od kwoty zaproponowanej w przedłożonym projekcie uchwały. W związku z brakiem 

dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek 
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formalny złożony przez radnego Krzysztofa Mościckiego dotyczący wprowadzenie 

zmiany w projekcie uchwały, a mianowicie – ustalenia kwoty dodatku funkcyjnego na 

1900 zł. wraz ze wzrostem dodatku specjalnego o 120 zł po czym poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych, podczas głosowania –                    

7 gł. „za”,  7 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  nie podjęła 

wniosku dotyczącego wprowadzenia zmiany w projekcie uchwały                          

w sprawie zmiany dodatku funkcyjnego w wysokości 1900 zł. co wiąże się 

ze wzrostem dodatku specjalnego o 120 zł. 

(wniosek nie uzyskał większości głosów). 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski złożył wniosek formalny o zdjęcie omawianego 

punktu z obrad. Ponadto powiedział, że Wójtowie gmin mniejszych od naszej 

otrzymują wynagrodzenie zdecydowanie wyższe od poborów, które on sam 

otrzymuje, a poza tym mają swoich zastępców. 

 

Radna Małgorzata Dwulat powiedziała, że dodatek funkcyjny zaproponowany                    

w projekcie uchwały wynosi 1500 zł, a niektórzy pracownicy urzędu gminy otrzymują 

ten dodatek w wysokości 1800 zł. Radna uważa, że przyznanie Wójtowi niższego 

dodatku od pracowników jest dla niego krzywdzące.  

 

Radny Maciej Kuriata zapytał w jakiej wysokości dodatek funkcyjny ma Dyrektor 

Szkoły? 

 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że 1500 zł. z możliwością 

zwiększenia do 2000 zł. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski poprosił o potraktowanie jego wniosku jako 

wniosek formalny o zdjęcie tego punktu z porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń zapytał czy wniosek złożony przez Pana 

Wójta jest ważny? 

 

Radca Prawny Ryszard Bielański odpowiedział, że tak jest ważny i aby został przyjęty 

podczas głosowania musi otrzymać bezwzględna większość. 

 

Radny Józef Łastówka złożył formalny wniosek o reasumpcję głosowania 

wcześniejszego wniosku złożonego przez radnego Krzysztofa Mościckiego.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił radnych o przejście do 

głosowania nad wnioskiem dalej idącym, a mianowicie w sprawie przyjęcia propozycji 

radnego Krzysztofa Mościckiego odnośnie zwiększenia dodatku funkcyjnego do 
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wysokości 1900 zł wraz ze wzrostem dodatku specjalnego o 120 zł. po czym poddał 

wniosek pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych, podczas głosowania –                    

7 gł. „za”,  7 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  nie podjęła 

wniosku dotyczącego wprowadzenia zmiany w projekcie uchwały                          

w sprawie zmiany dodatku funkcyjnego w wysokości 1900 zł. co wiąże się 

ze wzrostem dodatku specjalnego o 120 zł. 

(wniosek nie uzyskał większości głosów). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił radnych o przejście do 

głosowania nad wnioskiem Pana Wójta, a mianowicie w sprawie zdjęcia z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Srokowo. 

Przewodniczący powiedział, że nie wie czy jest to dobry pomysł, ale nie będzie tego 

komentował. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski poprosił o potraktowanie jego decyzji w ten 

sposób, że nie chce tej podwyżki i dlatego złożył wniosek w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń stwierdził, że nie chciałby, aby to 

zabrzmiało w ten sposób, iż „na złość mamie odmrożę sobie ręce”. 

Radna Małgorzata Dwulat poprosiła radnych, aby wytłumaczono pozostałym 

„dlaczego nie Jesteście za tym, aby nie podwyższyć dodatku funkcyjnego. Jakie 

Macie negatywne odniesienia do Pana Wójta, czy źle pracuje? Może Wy nas 

przekonacie?” 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała „dlaczego nie rozmawialiśmy na ten temat na 

komisji? Gdzie Państwo byliście wtedy?”    

Radna Małgorzata Dwulat odpowiedziała: „przyznaję się, że przegapiliśmy to”.  

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że „sesja jest od tego, aby móc porozmawiać 

na sesji”. 

Radna Agnieszka Gajowniczek odpowiedziała: „oczywiście, że tak. Zadałam pytanie, 

na które otrzymałam odpowiedź”. Radna dodała: „Przegapiliście to”. 

Radna Małgorzata Dwulat odpowiedziała: „przegapiliśmy i dlatego chcemy teraz 

rozmawiać. Dlaczego Podjęliście taką decyzję? Uzasadnijcie. Ja mówiłam swoją 

rację”. 

Radna Renata Mendala powiedziała: „ja powiem ze swojej strony: złożonych jest 

mnóstwo wniosków, które oczywiście Pan Wójt tam składał, ale po prostu żaden 
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jeszcze nie doszedł do rezultatu. Chcemy po prostu jakby pokazać, że no wiadomo 

Pan Wójt się stara, no to chcemy mu dać podwyżkę, ale po prostu jeszcze nie 

widzimy takich jeszcze efektów np. podjazdu do apteki, np. ścieżki rowerowej tak 

samo”.  

Radna Małgorzata Dwulat powiedziała: „ pani radna, czy Wójt osobiście pojedzie i ten 

podjazd zrobi jeżeli są inne przeciwwskazania?” 

Radna Renata Mendala powiedziała: „ale to się ciągnie już tyle czasu”.  

Radna Małgorzata Dwulat odpowiedziała: „ale ja może inaczej powiem: była Pani 

kiedyś Sołtysem”, 

Radna Renata Mendala powiedziała: „byłam”.  

Radna Małgorzata Dwulat kontynuując: „wie Pani co to znaczy jak gdzieś zawsze 

stoją blokady przed czymkolwiek, zrobieniem. Nie jest takie proste, że nam się 

wydaje, że powiemy – pach i mamy to. Wie Pani sama co znaczy, ile trzeba. Wójt 

jest świeżym Wójtem, dopiero od paru miesięcy. Wcześniej pracował jako Wice”. 

Radna Renata Mendala dodała: „ma doświadczenie”.  

Radna Małgorzata Dwulat powiedziała: „ma”. 

Radna Renata Mendala powiedziała: „jako wcześniej Wice Wójtem, tak już znał nasze 

problemy, ile czasu”. 

Radna Teresa Krasucka powiedziała: „ale powinniśmy docenić fachowość                            

i wynagrodzić to… zobaczymy, po roku spotkamy się i powiemy”.  

Radna Renata Mendala powiedziała: „chcemy docenić. My nie mówimy jeszcze, że to 

jest tylko tyle, ale po prostu nie widzimy jeszcze bardzo dużych efektów”. 

Radna Teresa Krasucka powiedziała: „to nie są takie duże też pieniądze w 

porównaniu do innych gmin i pracy”. 

Radna Małgorzata Dwulat powiedziała: „jestem za tym, żeby zdjąć to z dzisiejszego 

posiedzenia, ale nie można, żeby na następnych komisjach jeszcze raz to wszystko 

ustalać. Nie głosować dzisiaj, porozmawiać jeszcze na spokojnie, za, przeciw, co 

przeważa. To nie jest tak, że o, podniesiemy dzisiaj rękę i mamy z głowy. Trzeba się 

zastanowić moim zdaniem. My, jako może, nie wiem, ja sama przegapiłam ten 

moment, przyznaję się ”.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały specjalnie 

wcześniej został wysłany do radnych po to, aby można było się przygotować do 

komisji z dyskusją. Przewodniczący nie broni się przed dyskusją na sesji. 
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że złożył wniosek formalny i prosi 

o głosowanie. Wójt po prostu nie chce podwyżki i prosi o zakończenie tematu 

ponieważ jest to niepotrzebna dyskusja.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił radnych o przejście do 

głosowania nad wnioskiem formalnym, a mianowicie dotyczącym zdjęcia z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Srokowo 

po czym poddał wniosek pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych, podczas głosowania –                    

7 gł. „za”,  7 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  nie podjęła 

wniosku dotyczącego zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały                         

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Srokowo. 

(wniosek nie uzyskał większości głosów). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że kolejny wniosek formalny 

nie przeszedł i przypomniał radnym, że nadal trwa dyskusja lecz w związku z jej 

brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Andrzeja Kuriatę o odczytanie 

projektu uchwały Nr XI/64/2019  Rady Gminy Srokowo z dnia 30 sierpnia 2019 r.                     

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Srokowo, a następnie poddał go 

pod głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych większością głosów –                   

7 gł. „za”, 1 gł. „przeciw”,  6 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XI/64/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 sierpnia 2019 r.                            

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Srokowo. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Piotr Dziadoń 

 3. Agnieszka Gajowniczek  

 4. Andrzej Kuriata 

 5. Renata Mendala 

 6. Jarosław Stanicki 

 7. Marek Wawer 

Radni głosujący „przeciw” podjęciem uchwały: 

 1. Henryk Flis 

 

Radni głosujący „wstrzymujących się” podjęciem uchwały: 

 1. Małgorzata Dwulat 
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 2. Teresa Krasucka 

 3. Maciej Kuriata 

 4. Józef Łastówka 

 5. Krzysztof Mościcki 

 6. Wojciech Prawecki 

  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.1, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 11.2 porządku obrad. 

 

11.2. Ustalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych                   

w szkołach dla których organem prowadzącym jest gmina Srokowo. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały radni 

otrzymali w trybie ustawowym, a z uzasadnienia wynika, iż zmiany wynikają m.in. ze 

zmian ujętych w ustawie. Ponadto otrzymaliśmy pozytywną opinię Oddziału Związku 

Nauczycielstwa Polskiego w Srokowie. Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń 

otworzył dyskusję, a w związku z jej brakiem zamknął ją po czym poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Jarosława Stanickiego o odczytanie projektu 

uchwały Nr XI/65/2019  Rady Gminy Srokowo z dnia 30 sierpnia 2019 r. w sprawie 

ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach dla 

których organem prowadzącym jest gmina Srokowo, a następnie poddał go pod 

głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                 

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XI/65/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 sierpnia 2019 r.                            

w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych                   

w szkołach dla których organem prowadzącym jest gmina Srokowo. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 
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 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.2, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 11.3 porządku obrad. 

 

 
11.3. Zmiana uchwały w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 
42 ust 3 ustawy Karta Nauczyciela w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Srokowo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały radni 

otrzymali w trybie ustawowym i w tym przypadku również otrzymaliśmy pozytywną 

opinię Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego w Srokowie po czym otworzył 

dyskusję. 

 

Radca Prawny Ryszard Bielański zaproponował wykreślenie zapisu w tabeli,                     

a mianowicie „– zgodnie z rozporządzeniem”, ponieważ możemy spotkać się                        

z zarzutem, iż ustanawiamy prawo, które już zostało ustanowione. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił radnych o przejście do 

głosowania nad wnioskiem formalnym, a mianowicie dotyczącym zdjęcia zapisu w 

projekcie uchwały „zgodnie z rozporządzeniem” po czym poddał wniosek pod 

głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych, podczas głosowania –                    

14 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  jednogłośnie 

podjęła wniosek dotyczącego wykreślenia zapisu 

 „zgodnie z rozporządzeniem”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej dyskusji 

poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Andrzeja Kuriatę o odczytanie projektu 

uchwały Nr XI/66/2019  Rady Gminy Srokowo z dnia 30 sierpnia 2019 r.                     

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust 3 ustawy Karta 

Nauczyciela w szkołach prowadzonych przez Gminę Srokowo, a następnie poddał go 

pod głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                 

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              
nr XI/66/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 sierpnia 2019 r.                            
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w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 
42 ust 3 ustawy Karta Nauczyciela w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Srokowo. 
 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11.Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.3, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 11.4 porządku obrad. 

 

11.4. Wyrażenia opinii dotyczącej lasów ochronnych stanowiących 

własność Skarbu Państwa będących w zarządzie Nadleśnictwa Borki. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały radni 

otrzymali w terminie ustawowym, a na komisji temat był szeroko analizowany. 

Przewodniczący przypomniał, że pozytywna opinia nie wpływa w żaden sposób na 

kształt budżetu gminy, a następnie otworzył dyskusję. 

 

Radna Agnieszka Gajowniczek uważa, że warto byłoby zapewnić Sołtysów odnośnie 

tego iż podjęcie tej uchwały nie będzie miało żadnego wpływu na codzienne 

funkcjonowanie rolników, przedsiębiorców oraz samych mieszkańców. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że na dzień dzisiejszy 

wszystkie lasy leżące na północ od gminy Srokowo są lasami ochronnymi. Funkcje 

ochronne stosuje się po to, aby można było stosować indywidualne zalecenia 

dotyczące np. gospodarki leśnej dla poszczególnych części lasów. W związku                       

z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poprosił 
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Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Jarosława Stanickiego o odczytanie projektu 

uchwały Nr XI/67/2019  Rady Gminy Srokowo z dnia 30 sierpnia 2019 r. w sprawie 

wyrażenia opinii dotyczącej lasów ochronnych stanowiących własność Skarbu 

Państwa będących w zarządzie Nadleśnictwa Borki, a następnie poddał go pod 

głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych większością głosów –                   

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XI/67/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 sierpnia 2019 r.                            

w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej lasów ochronnych stanowiących 

własność Skarbu Państwa będących w zarządzie Nadleśnictwa Borki. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.4, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 11.5 porządku obrad. 

 

11.5. Ogłoszenie tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały radni 

otrzymali w terminie ustawowym i był on analizowany podczas posiedzenia komisji 

stałych. Przewodniczący stwierdził, iż uchwała ta jest formalizacją obowiązujących 

przepisów, które wcześniej były częściowo zmieniane, a następnie otworzył dyskusję. 
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Radny Krzysztof Mościcki zwrócił uwagę na pkt 5 w § 11, który dotyczy Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji, a mianowicie uważa, że zapis ten jest identyczny                       

z zapisem ustawowym. Radny ma wątpliwość czy powinno to być ujęte w Statucie.  

 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że w tym przypadku możemy jedynie 

podjąć uchwałę dotyczącą ujednolicenia tekstu Statutu co oznacza, że nie możemy 

poczynić w nim żadnych zmian. W innym przypadku byłaby to uchwała zmieniająca 

dotychczasowe zapisy.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że w najbliższym czasie 

będziemy musieli zająć się zmianą naszego Statutu i w tym celu powinniśmy powołać 

komisję. W związku z brakiem dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy Andrzeja Kuriatę o odczytanie projektu uchwały Nr XI/68/2019  Rady Gminy 

Srokowo z dnia 30 sierpnia 2019 r. w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Srokowo, a następnie poddał go pod 

głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                  

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XI/68/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 sierpnia 2019 r.                            

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Srokowo. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11.Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.5, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 11.6 porządku obrad. 
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11.6. Uchwalenie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                        

w Srokowie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały radni 

otrzymali w trybie ustawowym, a materiał w tej sprawie był analizowany podczas 

posiedzenia komisji stałych. Przewodniczący rady Gminy zapytał czy ktoś chciałby 

zabrać głos w dyskusji, a w związku z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy Jarosława Stanickiego o odczytanie projektu uchwały Nr XI/69/2019  

Rady Gminy Srokowo z dnia 30 sierpnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie, a następnie poddał go pod 

głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                  

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XI/69/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 sierpnia 2019 r.                            

w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                        

w Srokowie. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11.Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.6, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 11.7 i 11.8 porządku obrad. 

 

11.7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2019-2023. 

11.8. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 
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Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę 

Cwalina  o krótkie wprowadzenie do omawianych projektów uchwał. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że uchwała w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej zmienia się w zakresie kwot wynikających ze zmian 

budżetowych. 

Jeśli chodzi o zmiany budżetu Gminy Srokowo to dotyczą one zmian w dochodach              

i wydatkach na podstawie decyzji nr FK 221/2019 dnia 13 sierpnia  b. r. Wojewoda 

Warmińsko - Mazurski zmniejszył dotację celową na  zadania zlecone na wypłaty 

dodatków energetycznych  o kwotę 498 zł.; decyzją nr FK 222/2019 dnia 14 sierpnia 

b. r. Wojewoda Warmińsko - Mazurski ustalił  dotację na zadania własne t. j. zwrot 

części wydatków wykonanych w 2018 r. w ramach funduszy sołeckich 41 376 zł;  

decyzją nr FK 188/2019 dnia 5 sierpnia  b. r. Wojewoda Warmińsko - Mazurski 

zwiększył dotację celową na  zadania zlecone na wypłaty świadczeń  wychowawczych 

i dodatków wychowawczych   o kwotę 35 181 zł;  decyzją nr FK 220/2019 dnia                   

13 sierpnia b. r. Wojewoda Warmińsko - Mazurski ustalił  dotację na zadania zlecone                

t. j. na realizację programu dobry start  kwotę 25 517 zł; decyzją nr FK 225/2019 

dnia 20 sierpnia  b. r. Wojewoda Warmińsko - Mazurski zmniejszył dotację celową na  

zadania zlecone na finansowanie kosztów wydawania decyzji dla świadczeniobiorców  

innych niż ubezpieczeni  o kwotę 41zł; decyzją nr FK 232/2019 dnia 26 sierpnia b. r. 

Wojewoda Warmińsko - Mazurski ustalił zwiększenie  dotacji na zadania zlecone - 

program dobry start -56 225 zł; decyzja Krajowego Biura Wyborczego DOL -803-3/19 

z dnia 16 sierpnia  o przyznaniu środków na zadnie zlecone t. j. na wybory do sejmu  

i senatu  kwota 9989 zł. 

Rozstrzygnięcie konkursu - Umowa z Marszałkiem Województwa na dotację celową   

w formie pomocy finansowej na realizację  małego grantu w ramach konkursu Łączy 

nas turystyka  (lokalizacja Leśniewo) kwota 13 000 zł  

 

Wydatki dotyczą przyjęcia po ich stronie w jednostkach organizacyjnych t. j. Urzędzie 

Gminy, GOPS - zwiększeń i zmniejszeń środków w wyniku decyzji Wojewody, Biura 

Wyborczego  oraz przyznania środków po rozstrzygnięciu konkursu " Łączy nas 

turystyka", a także w UG - Zwiększenie o  kwotę 30500 zł środków na zakup 

materiałów do remontów dróg ,  w rozdz. 80113 zwiększa się o kwotę 280zł środki 

na ekwiwalent za  pranie odzieży kierowców w okresie I -VII ,   na koszenie boisk               

w gminie zwiększa się środki o  kwotę  -1500 zł; ustalenie środków po stronie 

wydatków w rozdz. 75108  na wybory do sejmu i senatu kwota  9989 zł.  

Zmniejszenie o kwotę 3666,68 zł środków na opracowanie dokumentacji na budowę  

ścieżki rowerowej od Solanki w kierunku Kętrzyna,   

Fundusz sołectwa Leśniewo przeniesienie środków z opracowania dokumentacji na 

drogę  16 000 zł na zakup tabliczek - kierunkowskazów na drogach - 4129,58 zł oraz 

udział sołectwa w projekcie " Łączy nas turystyka" 11 870,42zł.   

Przeznaczenie środków Gminy  t. j. kwoty 20 238,98 zł na projekt "Łączy nas 
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turystyka", ujęcie środków Wojewody na ten projekt po stronie wydatków  13000 zł. 

Łączny koszt projektu 45 109,40 zł.   

Fundusz sołectwa  Jankowice  - zmniejszenie środków na zakup węgla 1000 zł                     

z jednoczesnym przeznaczeniem tej kwoty na oznakowanie t. j. zakup 

kierunkowskazów,  zmniejszenie środków o kwotę 276,76 zł z zakupu paliwa                       

i przeznaczono na zakup materiałów na świetlicę. 

Fundusz sołectwa Silec  przeniesienie pomiędzy paragrafami  zmniejszenie 4210                     

i zwiększenie 4300 na zadaniu remont świetlicy rozdz. 92109.  

Fundusz sołectwa Bajory - zmniejszenie  środków na oznakowanie o kwotę  2757,89 

zł oraz 1000 zł z zadania  zakup kosiarki i paliwa  z przeznaczeniem na remont                  

i utrzymanie  świetlicy o kwotę  3 757,89 zł.  

Fundusz sołectwa Srokowo - zmniejszenie o kwotę 23 351,90 zł środków 

przeznaczonych na opracowanie dokumentacji na drogach z przeznaczeniem  kwoty 

2590,45 zł na oznakowanie dróg, 5000 zł na wykonanie oświetlenia na początku               

ul. Ogrodowej szt. 1, na ul.  Lipowej szt. 1 (przedłużenie ul. Leśnej, wykonanie 

dokumentacji na zagospodarowanie terenu przy stawku na ul. Barciańskiej 5761,45zł 

i   wykonanie  łącznika traktu pieszego od ulicy Ogrodowej do ul. Lipowej 10 000 zł. 

Sołectwo Solanka - przeniesienie środków z oznakowania dróg kwota 1841,85 oraz               

z doposażenia placów zabaw 3000zł z przeznaczeniem na zakup piasku na plażę                

w Młynowie -4841,85 zł.  

W GOPS -przyjęcie po stronie wydatków zwiększeń  i zmniejszeń  wynikających                   

z decyzji Wojewody, przeniesienia w projekcie "Aktywizacja  społeczno-zawodowa ..." 

tj. zwiększenia na umowy zlecenia składki ZUS i FP z jednoczesnym zmniejszeniem 

środków na zakup usług, przeniesienie kwoty między paragrafami na zakup usług 

zdrowotnych w rozdziale 85228 i 85219. Zmniejszenie środków w rozdz. 85219 na 

płacach 30 000 zł (podwójny etat) oraz pochodnych 5889 zł  umowy zlecenia 4000 zł  

oraz płace -1500 zł, składki   ZUS  i FP  w rozdz. 85504 - kwota 5200 zł. 

SP Srokowo - przeniesienie  pomiędzy  paragrafami: w rozdziale 80110  zmniejszenie 

środków na wynagrodzenia i składki na Fundusz pracy z jednoczesnym zwiększeniem  

środków na dodatki mieszkaniowe i składki ZUS, zwiększenie  o kwotę 23 396,76zł na 

płace w rozdz. 80101. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w  związku 

z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Andrzeja Kuriatę                      

o odczytanie projektu uchwały nr XI/70/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia                          

30 sierpnia 2019 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo 

na lata 2019-2023, a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –   14 gł. „za”,                       

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr XI/70/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 sierpnia 2019 r.                            
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w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2019-2023. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy Jarosława Stanickiego o odczytanie projektu uchwały nr XI/71/2019 

Rady Gminy Srokowo z dnia 30 sierpnia 2019 r.  w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Srokowo na 2019 rok, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –   14 gł. „za”,                       

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr XI/71/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 sierpnia 2019 r.                            

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 rok. 

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 
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 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

 

Lista głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.7 i 11.8, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 12 porządku obrad. 
 

 
Pkt 12. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że odpowiedź na 

złożone zapytanie została udzielona, a w związku z tym zamknął punkt 12 po czym 

przeszedł do realizacji punktu 13 porządku obrad. 

 
Pkt 13. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Państwa radnych                     

o składanie wniosków, informacji i oświadczeń. 

1.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski przypomniał, że do dnia 15 września należy 

złożyć wnioski do budżetu Powiatu Kętrzyńskiego, które powinny być wspólnie 

zatwierdzone przez Radę Gminy. Dokument został już przygotowany przez 

pracownika biura rady, a teraz należy go zatwierdzić. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń odczytał ustalenia, które podjęto 

po spotkaniu roboczym, a następnie podczas posiedzenia komisji i poddał je pod 

głosowanie.  

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –   14 gł. „za”,                       

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  wyraziła aprobatę na złożenie 

przygotowanych wniosków do budżetu Powiatu Kętrzyńskiego                                

na rok 2020. 
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2.Radna Teresa Krasucka zaproponował, aby do wniosków do budżetu Powiatu 

Kętrzyńskiego dołączyć wniosek o budowę chodnika w Kałkach, który w poprzednich 

latach nie był ujęty w budżecie powiatu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poddał pod głosowanie zgodę na 

złożenie wniosku do budżetu Powiatu Kętrzyńskiego w sprawie budowy chodnika                    

w miejscowości Kałki.  

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –   14 gł. „za”,                       

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  wyraziła aprobatę na złożenie 

wniosku do budżetu Powiatu Kętrzyńskiego na rok 2020 w sprawie 

budowy chodnika w miejscowości Kałki. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 13, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 14 porządku obrad. 
 

 

Pkt 14. 

Zakończenie obrad XI sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń wypowiadając formułę            

„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XI sesji Rady Gminy 

Srokowo”  po czym o godz. 16.45 zamknął obrady sesji. 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 31 stron i 18 załączników. 

 
 
 
 
                                                                         Przewodniczący Rady Gminy                                                                  

                                                                                   Piotr Dziadoń 
 

 

 

 
Protokół sporządziła:   
     Olga Szostek 


